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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-06-12, § 7 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 12 juni 2014, kl 16.00 – 16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Onsdagen den 18 juni 2014 

  

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S) vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)   

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Lars Arell (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Göran Kindvall (M) för Theréz Randquist (M) 

Gustav Johansson (M) för Karl Malmqvist (C) 

Kenneth Nilsson (S) för Maria Nygård (S) 

Ann-Margarethe Livh (V) för Clara Lindblom (V) 

 
Ersättare:    

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)   

Inga Osbjer (FP)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Elin Olsson (MP)  

Lennart Tonell (MP) 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Marita Anheim, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Mårten Frumerie, Gunnar Jensen, Kristofer Stjernqvist och Åsa 

Wigfeldt samt personalföreträdaren Carina Eriksson §§ 1-7 och 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 
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 § 7 
Revisionsberättelse och årsrapport 2013 för 
exploateringsnämnden. Svar på remiss  
Dnr E2014-00954 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 
 

1 Exploateringsnämnden godkänner kontorets 

 tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 12 maj 2014. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet).  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner att nämnden beslutar enligt 

exploateringskontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Åke Askensten m.fl. (MP) enligt 

följande:  

 

I samband med granskningen av systematiskt miljöarbete- 

hållbar användning av mark och vatten uppmanar 

revisionskontoret nämnden att fortsätta utveckla arbetet med 

att definiera tydliga och konkreta mål samt utveckla 

uppföljningen av miljöprogrammet. Nämnden bör ta denna 

uppmaning på allvar. Nämnden bör också vara självkritisk 

och inse att många beslut som tagits under år 2013 inte 

bidragit till en hållbar användning av mark och vatten.  

 

Vid flera tillfällen har nämnden valt att bygga i värdefull 

naturmark i stället för på redan hårdgjorda ytor. Inför väntade 

klimatförändringar kommer grönska i städerna samt icke-

hårdgjorda ytor att få en allt viktigare betydelse för att 

exempelvis hålla nere temperaturen och minska risken för 

översvämningar.   

 

Nämnden har under mandatperioden börjat ställa krav på 

energieffektivitet i samband med nybyggnation. År 2013 har 

kravet ofta varit att energianvändningen vid nybyggnation 

inte ska överskrida 55 kWh/kvm/år. Detta är ett steg i rätt 

riktning för att minska energianvändningen. Men i samband 
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med att tekniker för energieffektivisering utvecklas bör 

nämnden skärpa kraven ännu mer för att minska 

energianvändningen. Ett steg i rätt riktning är att redan nu 

kräva att energianvändningen vid nyproduktion inte ska 

överskrida 50 kWh/kvm/år för att på sikt skärpa kraven 

ytterligare. Även här har grönska på tak och fasader en viktig 

funktion att fylla då det kan minska behovet av köpt energi.   

 

Bromma flygplats bidrar inte på något sätt till en hållbar 

användning av stadens mark och bör därmed läggas ner. Här 

finns stor potential att utveckla en hållbar stadsdel med starkt 

fokus på social och miljömässig hållbarhet.  

 

En av de viktigaste åtgärderna för att bidra till en mer hållbar 

markanvändning är att stoppa arbetet med att bygga Förbifart 

Stockholm och i stället satsa pengarna på miljövänliga och 

yteffektiva trafikslag som kollektivtrafik och cykel. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Kristofer Stjernqvist 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


